

[Texte]

The Chairman: If I got a bank to do my payroll for me, they would be delighted because they would be able to have the use of the employees' deduction money, under the current system, for at least 30 days—or up to 45 days, really.

Mr. Anderson: Up to 45 days.

The Chairman: Yes. And averaging somewhere around 21 days' free interest.

Mr. Anderson: That is correct, and keeping in mind the fact that the money has been set aside payable to the Receiver General of Canada in a much more, let us say, trustworthy—

The Chairman: In effect, the employer in these cases has already set the money aside.

Mr. Anderson: The banks would have collected the money from the employer prior to pay-day.

The Chairman: That is right. Then the banks would have the benefit of the money and presumably they would reduce their charges. At least, hopefully they would reduce their charges.

• 1540

Mr. Anderson: They do.

The Chairman: In effect, what is happening here is there is no difference as far as the employer is concerned, except he may have to pay a little larger charge.

Mr. Anderson: That is correct. For those using—

The Chairman: The money goes directly to head office instead of waiting around for 21 days, on average, to go to head office.

Mr. Anderson: That is correct; and that would be a service bureau environment, rather than singling out a financial institution. All service bureaux operate in that same—

The Chairman: All service bureaux operate basically in that system.

Ms Bjarnason: However, that does not represent the majority of payroll systems.

Mr. Garneau: On the same subject, the \$400,000 you talked about in your presentation for a \$36 million payroll—

Ms Bjarnason: A \$36 million remittance.

Mr. Garneau:—remittance—will be an additional cost to that particular employer.

Ms Bjarnason: Yes.

The Chairman: Is that the monthly cost or the annual cost? We are really talking of only the use of \$36 million for 21 days.

Ms Bjarnason: In some cases up to 45.

The Chairman: All right, but on average about 21 days or 23 days, or whatever.

[Traduction]

Le président: Si je demandais à une banque de s'occuper de ma paye pour moi, elle serait ravie car elle pourrait se servir de l'argent des déductions des employés, en vertu du système actuel, pendant au moins 30 jours—même jusqu'à 45 jours.

M. Anderson: Jusqu'à 45 jours.

Le président: Oui. En moyenne, elle dispose d'environ 21 jours libres d'intérêt.

M. Anderson: C'est juste, en se souvenant que l'argent a été mis de côté pour être versé au Receveur général du Canada dans un, disons, . . .

Le président: En réalité, l'employeur a dans ces cas déjà mis de côté l'argent.

M. Anderson: Les banques auraient perçu de l'argent de l'employeur avant la date de la paye.

Le président: C'est exact. Ainsi les banques pourraient profiter de l'argent et réduire probablement leurs frais. Du moins on espère qu'elles le feraient.

M. Anderson: Elles le font.

Le président: En fait, pour l'employeur il n'y a pas de différence, sauf qu'il devra peut-être payer des frais un peu plus élevés.

M. Anderson: C'est exact. Pour ceux qui utilisent. . .

Le président: L'argent est versé directement au bureau central et ne traîne plus en moyenne 21 jours avant d'y parvenir.

M. Anderson: C'est exact. Cela se ferait dans le cadre d'un bureau de service et on ne choisirait pas un établissement financier particulier. Tous les bureaux de service fonctionnent de cette. . .

Le président: Tous les bureaux de service fonctionnent selon ce système.

Mme Bjarnason: Toutefois, cela ne représente pas la majorité des systèmes de paie.

M. Garneau: Sur cette même question, les 400,000\$ dont vous avez parlé dans votre exposé pour une paie de 36 millions de dollars. . .

Mme Bjarnason: Des versements de 36 millions de dollars.

M. Garneau: . . . des versements, ce sera un coût supplémentaire pour cet employeur.

Mme Bjarnason: Oui.

Le président: C'est un coût mensuel ou un coût annuel? En fait, ce sont 36 millions de dollars utilisés pendant 21 jours.

Mme Bjarnason: Cela peut aller parfois jusqu'à 45 jours.

Le président: Très bien, mais en moyenne 21 ou 23 jours, quelque chose comme ça.